

[Text]

citizen. So actually the provinces of Canada have an obligation to that veteran as well as the Department of Veterans Affairs.

What I really want to say here—I am sorry for taking so much time—is that I have had a number of people approach me, in fact no less than two years ago. It was requested that I get after Treasury Board and we build, x number of hospitals in Canada for the veterans, to get back from square one where we used to be and not that far back, the building of 46 hospitals right after the war.

So in part, Mr. Knowles, those are some of the concerns I would like to leave with you. We are very concerned about it. We are very cautious. If there is any further detail you require, Mr. Bob Adams, who is in charge of this in our department, will be prepared to answer more fully.

The Chairman: Mr. Knowles, can I put you down for a second round if you have further questions?

Mr. Knowles (Norfolk-Haldimand): Okay.

The Chairman: I might say that we have only nine plus myself in the Committee. So we could not pass votes anyway. We are hoping that we could probably be reinforced, and when this does occur I would like you to think about whether or not we could get on and do the voting for the items. We will still continue the discussion. Maybe that sounds a little difficult but it may be one way of getting this meeting completed as it should.

An hon. Member: We have a quorum now.

The Chairman: Is there a quorum now? Thank you. I think mostly the members will be here for the next half hour.

Mr. Lambert: Well, maybe.

The Chairman: I hope so. If you have any reason to leave, I wonder if we could get on with the voting.

Mr. Lambert: No. I beg your pardon.

The Chairman: Very good.

Mr. Lambert: We will vote for these, Mr. Chairman, when we have finished our questioning.

The Chairman: That is fine.

Mr. Lambert: There is a guillotine on all these estimates anyway, and this Committee would be in the exception if it passed them at the time of supplementary estimates.

The Chairman: No argument. You are perfectly in order. Thank you. Mr. Stanley Knowles.

Mr. Knowles (Winnipeg North Centre): Mr. Chairman, my Irish cousin said he was pleased that the Minister was here this morning. I am pleased that he is still in Ottawa. That is a reference, of course, to news reports of a while ago.

As I have said on occasion, there are some ministers whose departure really would not bother me, but I am glad this Minister is staying with us. In my view, for all of the rough times we have given him, he has done a pretty good job during his tenure as Minister. I hope he will crown those achievements by a few more before his departure takes place, however that may come about.

[Translation]

ces du Canada ont donc envers cet ancien combattant autant d'obligations que le ministère des Affaires des anciens combattants.

Je m'excuse d'être si long, mais j'aimerais vous dire que beaucoup de gens m'interrogent à ce sujet. Il y a environ deux ans, on m'a demandé de contacter le Conseil du Trésor afin que l'on construise un certain nombre d'hôpitaux destinés aux anciens combattants. Il n'y a pas si longtemps, juste après la guerre, nous avons construit 46 hôpitaux.

Voilà certaines des préoccupations dont je voulais vous faire part, monsieur Knowles. Cette situation nous inquiète beaucoup. Nous sommes très prudents. Si vous avez besoin de détails supplémentaires, M. Bob Adams, qui est responsable de ce service, pourra vous répondre avec plus de précision.

Le président: Monsieur Knowles, pourrais-je vous inscrire pour un deuxième tour si vous avez d'autres questions?

M. Knowles (Norfolk-Haldimand): D'accord.

Le président: Je dois dire que nous ne sommes que 9, plus le président; nous ne pouvons donc pas approuver ces crédits. Il faut espérer que nous aurons le quorum tout à l'heure pour le faire. Nous pouvons néanmoins poursuivre notre discussion. Cela vous semble peut-être un peu compliqué, mais c'est une façon de procéder.

Une voix: Vous avons le quorum.

Le président: Vraiment? Merci. Je crois que la plupart des membres du Comité seront encore là dans une demi-heure.

M. Lambert: Peut-être.

Le président: Je l'espère. Si vous devez partir, nous pourrions peut-être passer au vote.

M. Lambert: Non. Je m'excuse.

Le président: Très bien.

M. Lambert: Nous voterons, monsieur le président, lorsque nous aurons terminé nos questions.

Le président: C'est bon.

M. Lambert: De toute façon, nous avons un délai à respecter et il serait vraiment exceptionnel que le Comité approuve ces crédits pendant l'étude du budget supplémentaire.

Le président: Vous avez parfaitement raison. Merci. Monsieur Stanley Knowles.

M. Knowles (Winnipeg-Nord-Centre): Monsieur le président, mon cousin irlandais a dit qu'il était heureux que le ministre soit parmi nous ce matin. Pour ma part, je suis heureux qu'il se trouve encore à Ottawa. Je fais allusion bien sûr à des rumeurs récentes parues dans la presse.

Comme je l'ai déjà dit, il y a des ministres dont le départ ne me gênerait pas du tout, mais je suis très heureux que ce ministre reste parmi nous. Selon moi, malgré tout le fil à retordre que nous lui avons donné, il s'est très bien acquitté de sa tâche pendant son mandat. J'espère qu'il continuera de se distinguer.